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连续事例推理智能控制在复杂控制系统中的应用 
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摘  要: 提出用连续事例智能控制方法建立知识库和推理机，并将定量和定性相结合，使系统具有在线学习和修正功能、对实际过程和环境
有一定的组织决策和规划的能力、能模拟人的智能和经验，以解决复杂过程中的控制问题。讨论了连续事例推理方法，详细分析了事例描述、
事例提取、事例匹配和事例学习的原理及准则。通过仿真实验得出，连续事例推理的智能控制方法是可行的和实用的。

 

关键字: 连续事例推理；事例提取；事例匹配；事例学习；智能控制

 

 

Application of an intelligent control method using continuous case based reasoning 
for complicated system 
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Abstract:  An intelligent control method using continuous case based reasoning which combines qualitative methods with 
quantitative methods was presented to develop knowledge base and reference engine. It can study and correct online with 
ability of organization, decision and planning for real process or in different environment. It can imitate human intelligence to 
solve controlling problems in complicated system. The method was described, and the principles and criteria of case 
description, case retrieval, case matching and case learning were all discussed. Simulation results showed its practicality and 
feasibility.
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